

SUPREME COURT OF CANADA -- JUDGMENT TO BE RENDERED IN LEAVE APPLICATION

OTTAWA, 2007-10-31. THE SUPREME COURT OF CANADA ANNOUNCED TODAY THAT JUDGMENT IN THE FOLLOWING APPLICATION FOR LEAVE TO APPEAL WILL BE DELIVERED AT 9:45 A.M. EDT ON THURSDAY, NOVEMBER 1, 2007. THIS LIST IS SUBJECT TO CHANGE.

FROM: SUPREME COURT OF CANADA (613) 995-4330

COUR SUPRÊME DU CANADA -- PROCHAIN JUGEMENT SUR DEMANDE D'AUTORISATION

OTTAWA, 2007-10-31. LA COUR SUPRÊME DU CANADA ANNONCE QUE JUGEMENT SERA RENDU DANS LA DEMANDE D'AUTORISATION D'APPEL SUIVANTE LE JEUDI 1^{er} NOVEMBRE 2007, À 9 H 45 HAE. CETTE LISTE EST SUJETTE À MODIFICATIONS.

SOURCE: COUR SUPRÊME DU CANADA (613) 995-4330

COMMENTS/COMMENTAIRES: comments@scc-csc.gc.ca

Note for subscribers:

The summaries of the cases are available at <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Click on Cases and on SCC Case Information, type in the Case Number and press Search. Click on the Case Number on the Search Result screen, and when the docket screen appears, click on "Summary" which will appear in the left column.

Alternatively, click on

http://scc.lexum.umontreal.ca/en/news_release/2007/07-10-31.2a/07-10-31.2a.html

Note pour les abonnés :

Les sommaires des causes sont affichés à l'adresse <http://www.scc-csc.gc.ca> :

Cliquez sur « Dossiers », puis sur « Renseignements sur les dossiers ». Tapez le n° de dossier et appuyez sur « Recherche ». Cliquez sur le n° du dossier dans les Résultats de la recherche pour accéder au Registre. Cliquez enfin sur le lien menant au « Sommaire » qui figure dans la colonne de gauche.

Autre façon de procéder : Cliquez sur

http://scc.lexum.umontreal.ca/fr/news_release/2007/07-10-31.2a/07-10-31.2a.html

-
1. Canadian Broadcasting Corporation v. Her Majesty the Queen and Jocelyn Jaster (Alta.) (Criminal) (By Leave) (32317)

32317 Canadian Broadcasting Corporation v. Her Majesty the Queen and Jocelyn Jaster (Alta.) (Criminal) (By Leave)

(Publication ban in case)

Canadian Charter of Rights and Freedoms - Freedom of expression - Publication ban - Did trial judge err in not rescinding publication ban?

During a 2000 prosecution of Jocelyn Jaster (she was acquitted) on charges of a sexual nature in relation to one of her young male high school students, the trial judge ordered a publication ban issued under s. 486 of the Criminal Code with

respect to the complainant's name and identity. In 2007, the Canadian Broadcasting Corporation ("CBC") interviewed the complainant for an investigative story about sexual assault complainants and how allegations are dealt with depending on gender. The CBC brought an application to have the publication ban set aside.

The trial judge would not exercise his discretion to overturn the ban, finding that the application was not timely and that no public benefit would ensue from lifting the ban.

September 24, 2007
Court of Queen's Bench of Alberta
(Verville J.)

Application by Canadian Broadcasting Corporation to
have publication ban rescinded dismissed

October 17, 2007
Supreme Court of Canada

Application for leave to appeal and motion to expedite
filed

32317 Société Radio-Canada c. Sa Majesté la Reine et Jocelyn Jaster (Alb.) (Criminelle) (Sur autorisation)

(Ordonnance de non-publication dans le dossier)

Charte canadienne des droits et libertés - Liberté d'expression - Interdiction de publication - Le juge du procès a-t-il commis une erreur en n'annulant pas l'interdiction de publication?

Au cours des poursuites intentées en 2000 contre Jocelyn Jaster (elle a été acquittée), accusée d'infractions de nature sexuelle à l'égard d'un de ses jeunes étudiants de niveau secondaire, le juge du procès a ordonné, en vertu de l'art. 486 du Code criminel, une interdiction de publication du nom et de l'identité du plaignant. En 2007, la Société Radio-Canada (« Radio-Canada ») a interviewé le plaignant pour un reportage sur les personnes se plaignant d'avoir été victimes d'agressions sexuelles et la façon dont de telles allégations sont traitées selon le sexe. Radio-Canada a présenté une demande visant à faire annuler l'interdiction de publication.

Le juge du procès a refusé d'exercer son pouvoir discrétionnaire et d'annuler l'interdiction, estimant que la demande n'était pas opportune et que la levée de l'interdiction ne servirait pas l'intérêt du public.

24 septembre 2007
Cour du Banc de la Reine de l'Alberta
(Juge Verville)

Demande de Radio-Canada visant à faire annuler l'interdiction de publication, rejetée

17 octobre 2007
Cour suprême du Canada

Demande d'autorisation d'appel et requête visant à faire accélérer la procédure, déposées
